
 

Titel/onderwerp: Uitstel invoering DIFTAR 
  
  
Raadsadviseur: K. Vons Telefoonnr: 3774087 katinka.vons@arnhem.nl 
     
  

Van: College  Ambtenaar: Clemens Berntsen 

Portefeuillehouder: C. Bouwkamp Telefoonnr: 5020 

  E-mailadres: Clemens.berntsen@arnhem.nl 

  

Doel activiteit Meningsvormend 1 

 
Toelichting 

 
In het voorliggende raadsvoorstel informeert het college de wijze waarop ze uitstel aan de 
invoering van DIFTAR gaan geven. 
Het besluit dat voorligt is: 
1. Kennis te nemen van de zaken rond de voorbereiding van DIFTAR 
2. In te stemmen met het uitstellen van de invoering DIFTAR zodat voldaan kan worden aan de 
randvoorwaarden die daaraan door de raad zijn gesteld en er sprake kan zijn van een 
succesvolle invoering.  
 
Op 25 september 2017 heeft de wethouder een aantal toezeggingen gedaan. In de 
bijgevoegde bijlage bij het Raadsvoorstel worden de actuele inzichten op deze punten nader 
toegelicht. 
 
Invoering diftar 
Bij diftar bestaat de afvalstofheffing uit een vast en een variabel deel. Het vaste deel van het 
tarfief is voor elk huishouden gelijk, het variabele deel wordt gebaseerd op het aantal keren dat 
een afvalzak wordt aangeboden. De hoogte van dit variabele tarief kan men dus zelf 
beïnvloeden. Bewoners worden bewuster van hun inkoop-en aanbiedgedrag ( van afval) 
doordat zij hiermee direct financieel voordeel kunnen behalen. Door diftar wordt het principe 
'de vervuiler betaalt' ingevoerd en kan de pijn van de verminderde kwijtschelding worden 
verzacht. 
 
Voorgeschiedenis 
Periode 2012-2016 
Met het vaststellen van het Afvalplan door de raad in 2012, heeft het zo optimaal mogelijk 
hergebruiken van afvalstromen al geleid tot een beleidskeuze voor vergaande aanpassingen 
van het afvalinzamelsysteem. De eerste stap hierin was het invoeren van het systeem van 
'Omgekeerd Inzamelen'. Dit is eerst in een aantal pilotwijken (2014) uitgeprobeerd en 
geëvalueerd. Vervolgens is dit uitgerold over de stad op basis door de raad vastgestelde 
criteria in juni 2015.  
 
Periode 2016-2017 
- De volgende stap, was het invoeren van een systeem van tariefdifferentiatie, waarbij 
inwoners de financiële prikkel wordt geboden om hieraan bij te dragen en hierop ook beloond 
te worden. In de raad van 27 maart 2017 heeft de raad ingestemd met het invoeren van een 
gedifferentieerd tarief op voor de afvalstofheffing op basis van aangeboden hoeveelheden 
restafval ( diftar) en daarbij gekozen voor een heffing met een deels vast en een deels variabel 
tarief, waarbij de hoogte van het variabele tarief op vergelijkbaar niveau wordt vastgesteld als 
bij de omliggende en andere grote diftar gemeenten (variant 1).  
- Vervolgens heeft het college op 5 september een de raad geïnformeerd via een brief "vervolg 
besluitvorming DIFTAR". Deze brief is aanleiding geweest voor de fracties van GroenLinks en 
PvdA om met een agenderingsverzoek te komen. Dit heeft plaatsgevonden op 18 september. 
- In de raad van 25 september heeft de raad ingestemd met de uitwerking kaders voor de 
invoering van DIFTAR en zijn er twee moties aangenomen en heeft de raad ingestemd met het 
invoeren van DIFTAR per 1 januari 2019.  
 
Er zijn de volgende toezeggingen gedaan door wethouder van Burgsteden: 



 
In het raadsbesluit zijn de volgende voorwaarden geformuleerd:  
a) passende oplossingen voor het aanbieden van GFT-afval van inwoners van hoogbouw in 
praktijk te brengen;  
b) het systeem voor aanvraag vrijstelling van het variabel tarief in verband met medisch afval 
gereed te hebben, en Arnhemmers de tijd te geven deze vrijstelling aan te vragen;  
c) aanbiedmogelijkheden voor kleinere hoeveelheden afval (voor 30-literzakken) te realiseren;  
d) bewoners inzicht te geven in de financiële consequenties van hun afvalaanbod onder het  
nieuwe tariefsysteem;  
e) uitgangspunt is dat de minima er niet op achteruit gaan ten opzichte van het huidige  
systeem van kwijtschelding.  
 
In bijlage 1, zie hieronder bijgvoegd worden de actuele inzichten op deze punten nader  
toegelicht.  

 
Periode 2018  
- Op 1 mei 2018 heeft de college een raadsbrief "Voortgangsrapportage DIFTAR" naar de raad 
gestuurd. Hierin informeert het college van B&W de raad over het feit dat er bij de 
voorbereiding sprake is van een aantal complexe en hardnekkige ontwikkelingen die veel 
aandacht en tijd vragen. Tevens zijn in deze brief de risico's geschetst bij het handhaven van 
de invoeringsdatum van 1 januari 2019 voor DIFTAR. De risico's nemen op dit moment niet af 
en zijn zo omvangrijk dat het voor een succesvolle invoering van Diftar nodig is om meer tijd te 
nemen.  
- Op 13 mei 2018 hebben de fracties van de SP, PvdD en PVV een debatverzoek ingediend. 
Aanleiding voor het debatverzoek is de brief van het College van B&W met als onderwerp " 
voortgangsrapportage Diftar" d.d. 1 mei. Gezien de inhoud van die brief vonden de 
agenderende fracties het noodzakelijk dat de gemeenteraad zich buigt over de vraag of de 
invoering van DIFTAR per 1-1-2019 nog wenselijk is. 
- Op 6 juni heeft het debat "Diftar " plaatsgevonden, waar bij wethouder Bouwkamp de 
volgende toezeggingen heeft gedaan: 
1. Zo snel mogelijk met een Raadsvoorstel te komen over uitstel van invoering Diftar  
2. Om alternatieven/aanvullingen op het voorstel te onderzoeken;  
- door producenten, de verkopers, aan te spreken tot het verminderen van afval, door minder 
afval te produceren en door verpakkingsmateriaal te verminderen (minder te verkopen). 
- door te kijken of we i.p.v. afval naar omgeving Rotterdam te brengen voor de verwerking, dat 
in kunnen Arnhem doen.  

3. Veel actiever voor te lichten en te motiveren m.b.t. nut, noodzaak, spelregels en 
consequenties m.b.t. gescheiden afvalinzameling en na een jaar te evalueren of dit effectief 
gebleken is. Naar aanleiding van deze toezegging heeft Arnhem Centraal de "Motie Betere 
voorlichting Diftar (18 M35) " ingetrokken. 

- Naar alle waarschijnlijkheid bespreekt de raadskamer op 26 juni het voorliggende voorstel 
Uitstel invoering DIFTAR, zoals de wethouder had toegezegd ( zie toezegging 1). 
 
Betrokkenen zijn uitgenodigd bij deze bespreking aanwezig te zijn en desgewenst in te 
spreken. 

Voorgesteld 
resultaat van de 
bespreking 

 
Te beslissen of het voorstel kan worden doorgeleid naar de meningsvormende fase. 
         

 
Spreekrecht publiek 

 
Ja 

 
Behandeladvies 

Technische vragen dienen voorafgaand aan de bespreking te worden gesteld.  
 
Het betreft een eerste meningsvormende behandeling (m1). Bedoeling van deze fase is om 
partijen te laten verkennen welke essentiële politieke informatie en/of toezeggingen van het 
college de fracties missen om hun definitieve standpunt te bepalen. Daartoe kunnen 
woordvoerders vragen stellen aan het college en aan elkaar. 
Uitkomst van de meningsvormende (I) behandeling kan zijn: 
1. Partijen zijn het eens, het voorstel wordt doorgeleid naar de besluitvormende fase, of 
2. Partijen zijn het niet (volledig) eens en overwegen moties en/of amendementen. Het voorstel 
wordt doorgeleid naar de fase meningsvorming II, waar deze besproken zullen worden. 
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